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HLAVNÍ MĚSTO PRAHA 
Zastupitelstvo hlavního města Prahy  

    
Výbor pro legislativu, veřejnou správu 

a transparentnost  ZHMP  
 

ZÁPIS ze 4. jednání 
Výboru pro legislativu, veřejnou správu a transparentnost ZHMP 

konaného dne 15. 6. 2023 ve 14:00 hod. 
Malá zasedací místnost Rady HMP, Nová radnice, Mariánské nám. 2, Praha 1 

     

 
Přítomni: Mgr. Kateřina Arnotová, Mgr. et Mgr. Vladan Brož, Mgr. Ondřej Dušek, JUDr. Jaroslav Král, Mgr. Ondřej 

Lněnička, Ing. Patrik Nacher, p. Apolena Ondráčková, LL.M., Mgr. Barbora Rázga, Mgr. Bara Soukup, 
JUDr. Jana Nowaková Těmínová, p. Martin Tománek, JUDr. Tomáš Havel, Ph.D. 

Omluveni:  
Hosté: podle prezenční listiny  
Jednání řídila: Mgr. Kateřina Arnotová, předsedkyně Výboru pro legislativu, veřejnou správu a transparentnost ZHMP 

(dále jen „předsedkyně výboru“)      
 

Text zahájení: 

Mgr. Kateřina Arnotová, předsedkyně výboru, přivítala přítomné členy a hosty na 4. řádném jednání Výboru 
pro legislativu, veřejnou správu a transparentnost ZHMP (dále jen „výbor pro legislativu ZHMP“) v aktuálním volebním 
období. Konstatovala, že výbor pro legislativu ZHMP je usnášeníschopný a je možné zahájit jednání.  

 

Schválený program: 
 

Bod Tisk Materiál Předkládá Přizvaní 

1. T-VLSV-0012 Program jednání, zápis z předchozího zasedání 
a určení ověřovatele zápisu 

Mgr. Kateřina Arnotová, 
předsedkyně výboru 

 

2. T-VLSV-0015 Informace o řešení nadměrného hluku 
z veřejných hudebních produkcí 

Mgr. Kateřina Arnotová, 
předsedkyně výboru 

 

3. T-VLSV-0013 K návrhu přísedících Městského soudu v Praze Mgr. Kateřina Arnotová, 
předsedkyně výboru 

Mgr. Petra 
Zápotocká, 
vedoucí oddělení 
správních činností 
a správního 
trestání odboru 
živnostenský 
a občanskosprávní 
Magistrátu hl. m. 
Prahy 
 

4. T-VLSV-0014 Různé  Mgr. Adam 
Zábranský, člen 
Rady hl. m. Prahy 
pro oblast 
majetku, 
transparentnosti 
a legislativy 
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K jednotlivým bodům programu: 

1. Program jednání, zápis z předchozího zasedání a určení ověřovatele zápisu 

Předkladatelka: předsedkyně výboru 
 
Předsedkyně výboru nejprve požádala o schválení zápisu ze 3. jednání výboru pro legislativu ZHMP. Nikdo neměl 
námitky. K programu jednání nikdo neuplatnil další návrhy ani připomínky. 
 
Ověřovatelem zápisu z tohoto jednání byl určen Mgr. et Mgr. Vladan Brož.  

Usnesení č. 15 

Výbor pro legislativu ZHMP 

I .   s c h v a l u j e  
1. program jednání výboru pro legislativu ZHMP, uvedený v příloze č. 1 tohoto usnesení 

přijato jednomyslně, pro: 10, proti: 0, zdržel se: 0 

2. zápis ze 3. zasedání výboru pro legislativu ZHMP ze dne 18. 5. 2023, uvedený v příloze č. 2 tohoto usnesení 

přijato jednomyslně, pro: 10, proti: 0, zdržel se: 0 

2. Informace o řešení nadměrného hluku z veřejných hudebních produkcí 

Předkladatelka: předsedkyně výboru 

Předsedkyně výboru informovala členy výboru pro legislativu ZHMP o postupu ve věci řešení nadměrného hluku 
z veřejných produkcí. Sdělila, že proběhly individuální schůzky s provozovateli Ledáren Braník a panem Závorou, 
který vystupuje za stěžovatele na hluk z festivalu Ledárny Braník. Hudební sezóna začíná dne 15. 6. 2023. Pořadatel 
festivalu přijal opatření proti nadměrnému šíření hluku. Předsedkyně výboru navrhla další měření hluku v lokalitě 
pro porovnání s loňským rokem. Rovněž sdělila, že dne 28. 6. 2023 uskuteční osobní návštěvu festivalu a pozvala 
členy výboru pro legislativu ZHMP, aby se případně připojili. Předsedkyně výboru dále plánuje schůzku 
i s provozovatelem festivalu Metronom, kde dochází k nerespektování pravidel. Závěrem informovala o velkém 
množství doručených stížností na hudební produkci, která se uskutečnila na pozemcích ve vlastnictví hl. m. Prahy 
poblíž Ledáren Braník. Předsedkyně výboru uvedla, že preferuje dohodu zúčastněných stran, neboť řešení 
prostřednictvím obecně závazné vyhlášky by bylo obtížné a komplikované.  

3. K návrhu přísedících Městského soudu v Praze 

Předkladatelka: předsedkyně výboru 
 
Předsedkyně výboru předala slovo Mgr. Petře Zápotocké, vedoucí oddělení správních činností a správního trestání 
odboru živnostenský a občanskosprávní Magistrátu hl. m. Prahy, která informovala o tom, že navrhovaný materiál 
se týká 17 přísedících, jejichž volební období končí dne 16. 10. 2023, a dále 4 nových zájemců o kandidaturu do této 
funkce. Všichni zájemci předložili doklady a splňují zákonem o soudech a soudcích stanovené podmínky. 
 
Mgr. Ondřej Lněnička uvedl výhradu k vysokému věku jedné kandidátky. Předsedkyně výboru konstatovala, že věk 
nemusí být zásadní a že tato otázka je na vyjádření předsedy soudu. 

Usnesení č. 16 

Výbor pro legislativu ZHMP 

I .  d o p o r u č u j e  

                   Zastupitelstvu HMP zvolit přísedící Městského soudu v Praze podle předloženého návrhu 

 

přijato jednomyslně, pro: 10, proti: 0, zdržel se: 1 
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4. Různé 

Předsedkyně výboru předala slovo tajemníkovi výboru pro legislativu ZHMP JUDr. Tomáši Havlovi, Ph.D., který 
informoval o tzv. kauze Dozimetr. JUDr. Tomáš Havel, Ph.D., uvedl, že audit smluvních vztahů se společností Xanthus 
Servisní již probíhá s vítězným dodavatelem, společností StoneTurn, německou nadnárodní společností. 
V současnosti již započala realizace plnění předmětu smlouvy o provedení hloubkového auditu, zejména zpracování 
poskytnutých podkladů. Stejná společnost bude realizovat audit společných podniků, tj. audit Nové Holešovice 
a revitalizace stanice metra Palmovka, finalizuje se uzavírání jednotlivých smluv mezi auditorem, hl. m. Prahou 
a Dopravním podnikem. U nadlimitní veřejné zakázky k provedení auditu hl. m. Prahy se postupuje podle 
zakázkového zákona, lhůta pro podání nabídek je stanovena do konce června 2023. Nyní probíhá dokončování 
zadávací dokumentace k provedení hloubkového auditu Dopravního podniku, přičemž vyhlášení této veřejné zakázky 
se předpokládá do konce měsíce června 2023. Zbývá realizovat zadávací řízení na audit Technické správy komunikací, 
v součinnosti se soudním znalcem byl formulován předmět auditu. Na konec je ponechán audit společností Pražské 
služby, Kolektory Praha a Pražská vodohospodářská společnost, kde budou zužitkovány poznatky získané 
z předchozích auditů. Audity dvou společností a společnosti Xanthus by měly být do konce září dokončeny. 
JUDr. Tomáš Havel, Ph.D., zároveň informoval, že v souvislosti s usnesením Zastupitelstva hl. m. Prahy byl zaslán 
dotaz na stav trestního oznámení na prodej pozemků na území městské částí Praha-Lysolaje. 

Předsedkyně výboru připomněla, že do 30. června je stanovena lhůta k vyjádření k problematice hazardu a předala 
slovo Mgr. Adamu Zábranskému, členu Rady hl. m. Prahy pro oblast majetku, transparentnosti a legislativy. 
Mgr. Adam Zábranský připomněl pokutu od Úřadu pro ochranu hospodářské soutěže za vyhlášku hl. m. Prahy týkající 
se hazardu a uvedl, že ředitelka odboru daní, cen a poplatků Magistrátu hl. m. Prahy navrhuje bránit se proti této 
pokutě soudní cestou. Dále informoval, že Senát schválil zákon „Milostivý podzim“, který se týká exekucí 
vymáhaných veřejnou správou v rámci správních exekucí, kdy je umožněno obcím se k „Milostivému podzimu“ 
připojit. Podle informací odboru daní, cen a poplatků Magistrátu hl. m. Prahy je dopad na hl. m. Prahu naprosto 
marginální. Jde o exekuce na nedoplatky na místních poplatcích, nejvíce dluhů je u poplatků za psy, přistoupení 
ze strany hl. m. Prahy je symbolické, největší potenciál je u řešení exekucí vymáhaných Finanční nebo Celní správou, 
jde o dluhy na území České republiky za více než 11 milionů Kč; hlavním smyslem materiálu je upozornit občany 
na možnost řešit své dluhy, exekuce vymáhané Finanční nebo Celní správou. 

Mgr. Ondřej Lněnička se dotázal, kdy končí lhůta pro podání žaloby proti rozhodnutí o pokutě uložené Úřadem 
pro ochranu hospodářské soutěže. Mgr. Adam Zábranský odpověděl, že podle informací ředitelky odboru daní, 
poplatků a cen Magistrátu hl. m. Prahy dne 31. července 2023. V této souvislosti Mgr. Adam Zábranský uvedl, 
že kdybychom se rozhodli změnit přístup k hazardu, doporučuje pokusit se uhájit princip subsidiarity, který hl. m. 
Praha dlouhodobě drží. JUDr. Tomáš Havel, Ph.D., doplnil, že v prvním řízení se nejedná o problém subsidiarity, ale 
o adresní místa a jiné problémy; a že by bylo z opatrnosti vhodné držet argumentační linku, řízení ukončit 
a akceptovat stanovisko Úřadu pro ochranu hospodářské soutěže, neboť do konce července není možné záležitost 
vyřešit. 

Ing. Patrik Nacher požádal, aby se materiál týkající se „Milostivého léta“ projednával na Zastupitelstvu hl. m. Prahy 
jako první bod, aby byla zaručena příslušná osvěta, a zároveň upřesnil, že zákon se netýká hl. m. Prahy, ale občanů 
hl. m. Prahy. Dále doporučil podat žalobu proti uložené pokutě a souběžně připravovat novou vyhlášku týkající se 
hazardu. 

JUDr. Jaroslav Král požádal o aktuální platné znění vyhlášky o hazardu a dále doporučil, aby byly osloveny zájmové 
organizace, které se hazardem zabývají, např. asociace kasin, aby nedošlo k tomu, že budou uplatňovány 
občanskoprávní žaloby za náhradu škody nebo za maření soukromé investice. JUDr. Tomáš Havel, Ph.D., uvedl, 
že do 30. 6. 2023 se výbor pro legislativu ZHMP rozhodne, která ze tří variant se vybere, a teprve pokud se výbor 
pro legislativu ZHMP rozhodne pro variantu regulace, otevře se k tomu další debata. 

JUDr. Jana Nowaková Těmínová se dotázala, zda v souvislosti s řešením hazardu byla oslovena Protidrogová komise 
Rady hl. m. Prahy. Předsedkyně výboru odpověděla, že Protidrogová komise bude oslovena, až se výbor 
pro legislativu ZHMP rozhodne pro jednu ze tří variant. 

P. Martin Tománek se dotázal, zda si v souvislosti s „Milostivým podzimem“ budou moci městské části vybrat 
připojení se nebo nepřipojení se k jednotlivým druhů poplatků. Mgr. Adam Zábranský odpověděl, že ano. Ing. Patrik 
Nacher se vyjádřil, že se hl. m. Praha může k „Milostivému létu“ připojit a záleží na městských částech, zda se též 
připojí či nikoliv; není však zřejmé, zda se městské části mohou připojit pouze k jednotlivým pohledávkám. 
JUDr. Tomáš Havel, Ph.D., odkázal na stanovisko Ing. Mgr. Stanislava Kouby, Ph.D., vrchního ředitele Sekce 05 Daně 
a cla Ministerstva financí, ve kterém je uvedeno, že je možné, aby se Zastupitelstva hl. m. Prahy usnesením připojilo 
k zákonu tak, že toto odpouštění se bude týkat pouze části pohledávek, které zákon označuje pro účely odpuštění 
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za daň; návrh zákona zde záměrně používá spojku „nebo“, čímž ponechává samosprávám prostor pro případnou 
selekci podle jednotlivých druhů pohledávek; je možné z působnosti usnesení vyjmout pohledávky, které spravují 
určité úřady městských částí; návrh zákona v této souvislosti opět záměrně používá spojku „nebo“, když v § 2 odst. 3 
písm. b) předvídá, kým mají být pohledávky spravovány, tj. nemusí jít kumulativně o veškeré pohledávky spravované 
Magistrátem hl. m. Prahy a všemi úřady městských částí. Mgr. Adam Zábranský konstatoval, že v návrhu zákona je 
uvedeno, že daní se pro účely tohoto zákona rozumí také místní poplatek nebo odvod za porušení hl. m. Prahy, že 
se tento zákon použije na místní poplatek nebo odvod za porušení rozpočtové kázně, které spravuje Magistrát hl. m. 
Prahy nebo úřad městské části, že tudíž usuzuje, že je připojení velmi variabilní, nicméně připouští, že je možné 
požádat o upřesnění. 

JUDr. Jana Nowaková Těmínová se dotázala na připomínkové řízení k návrhu zákona o podpoře v bydlení.     
JUDr. Tomáš Havel, Ph.D., odpověděl, že se jedná o standardní připomínkové řízení, připomínkovým místem je hl. m. 
Praha, vyjadřují se všechny útvary Magistrátu hl. m. Prahy, připomínky schvaluje Mgr. Adam Zábranský; Komise 
pro legislativu a veřejnou správu Asociace krajů se usnesla, že budou zformulovány společné připomínky. Doplnil, 
že připomínkové řízení probíhá, lhůta pro uplatnění připomínek pro odbory Magistrátu hl. m. Prahy je do dne 
16. 6. 2023, pro vložení připomínek do e-Klepu (portálu Úřadu vlády) do dne 28. 6. 2023. JUDr. Jana Nowaková 
Těmínová požádala o zaslání připomínek, Mgr. Adam Zábranský přislíbil, že finální verzi připomínek zašle 
předsedkyni výboru, a ta je rozešle členům výboru pro legislativu ZHMP.  

 

 
Mgr. Kateřina Arnotová, předsedkyně výboru poděkovala všem přítomným za účast, ukončila jednání v 14.45 
a připomněla, že 5. jednání výboru pro legislativu ZHMP se koná dne 7. 9. 2023. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 
 
 
Ověřil: Mgr. et Mgr. Vladan Brož 
Zapsal: JUDr. Tomáš Havel, Ph.D., tajemník výboru   

Mgr. Kateřina Arnotová 
předsedkyně výboru  

 
 

JUDr. Tomáš Havel, Ph.D. 
tajemník výboru 

 
 
 


